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Protokoll 5/08 
 
 
Møte: Bydelsutvalg Grünerløkka  
Møtested: Bydelsadministrasjonen, Markveien 57  

Møtetid: Torsdag 30. oktober 2008 kl. 18.00-23.00     
   
 
 
Åpen halvtime 
Det var møtt fram 18 personer til åpen halvtime. 
 
Aksel Hjelme og Marthe Hårstad fra Oslo Boligaksjon sa at boligokkupasjonen av Olaf Ryes 
plass 2 var blitt avsluttet 28. oktober da de ble kastet ut av politiet. Boligaksjonen vil fortsatt 
arbeide for alternative boprosjekter andre steder i Oslo. 
 
Ingebrigt Berg tok ordet til samme sak og sa at Naboaksjonen var glad for at 
husokkupasjonen var avsluttet. Han kritiserte politikerne for at omreguleringen hadde tatt alt 
for lang tid.  
 
Klaus Bryn og Wenche Blomberg fra Prindsens Venner henviste til H’s forslag om å etablere 
et kulturhus i Mangelsgårsden (sak 109 og 118). De mente intensjonene med tiltaket var gode, 
men at saken må utredes mer, blant annet bruk av bygninger. De er også nødvendig med en 
omfattende rehabilitering av bygningene. De sa at saken burde utsettets i påvente av 
Riksantikvarens fredningsvedtak. 
 
Cathrine Quenild, FAU Rodeløkka barnehage, viste til skisseprosjektet for å utvide 
barnehagen fra tre til seks avdelinger. Hun sa dette vil føre dårligere og mindre 
uteoppholdsarealer og dersom Sofienbergparken øst også skulle benyttes vil dette gå ut over 
brukerne av parken. Hun foreslo i stedet at barnehagen kun ble utvidet med en avdeling.     
 
Maria Sundby, medlem av styret i UV5, tok ordet til sak 113/08 og sa det hadde tatt alt for 
lang tid med å utarbeide en tilstandsrapport for Olaf Ryes plass 2 etter at huset ble overført til 
Kulturetaten, ag at UV5 hadde arbeidet for å komme inn i huset siden 2007. 
 
Serine Lomeland Jakobsen, nabo til Rodeløkka barnehage, sa hun var skeptisk til 
administrasjonens planer for utbygging av barnehagen.      
 
Opprop 
Til stede: Hilde Larsen (SV) leder, Jarl W. Alnæs (V) nestleder, Paal Haavorsen (A), Henny-
Wanda Paulsen (A), Trond Helge Hem (A), Hailu Yeshiwondim (A), Silje Njarde Tangnes 
(A), Gerd Elisabeth Guttorm (SV), Kaare Øystein Trædal (SV), Knut Tvedten (H), Ragnhild 
Ouren (V), Ragnar Leine (R), Jens E. Lange (F)  
 

Bydel Grünerløkka  Postadresse: Telefon:  02 180 
Bydelsadministrasjonen  Postboks 2128 Grünerløkka Telefaks: 23 42 26 01 
http://www.bga.oslo.kommune  0505 Oslo 
  e-post: postmottak@bga.oslo.kommune.no 

     

 
 
 

    
    
    
    
    

 

    

 
 



Forfall: Ulf Granli (H), Siv M. Kristiansen (R)    

I stedet møtte: Hans Petter Bieker (H), Gudmund Dalsbø (R) 
       
Godkjenning av innkalling  
Innkallingen godkjent uten merknader. 
 
Godkjenning av sakskart 
Sakskartet godkjent med tre nye tilleggssaker (sak 116-118). Sak 109 og 118 ble behandlet 
under ett, men med separat votering. 
 
Informasjon  
Status prosjektering ny idrettshall på Dælenenga. Idrettsetaten opplyser at 
utredningsprosjektet er til vurdering. Etaten avventer svar fra Byrådsavdeling for næring og 
idrett på hvilket alternativ det skal arbeides videre med. Etter framdriftsplanen kan en ny hall 
være ferdig i januar 2014 dersom alle forutsetninger innfris - reguleringsplan, 
investeringsmidler med mer. 
 
Byrådet har vedtatt investeringsmidler over Handlingsprogram Oslo Indre Øst - 2,5 mill. kr. i 
sak 1088/05 og 3,5 mill. kr. i sak 1076/06. Beløpene er automatisk overførbare i tre år. Etter 
dette må det søkes om overføring, noe Idrettsetaten vil sørge for. 
 
Eventuelt 
Jarl W. Alnæs (V) informerte om avslutningsfesten for Grethe Jensen på Engelsborg 
eldresenter. Hun takket bydelsutvalget for godt samarbeid gjennom mange år. 
 
Ragnhild Ouren (V) sa hun var i ferd med å flytte fra bydelen og takket bydelsutvalget for 
samarbeidet. 
 
Bydelsdirektøren varslet om ekstraordinært møte i bydelsutvalget torsdag 6. november kl. 
17.30. Eneste sak til behandling blir inngåelse av leiekontrakt for NAV Grünerløkka. 
  
Spørsmål til partigruppene i bydelsutvalget fra Rådet for funksjonshemmede: 
 
Rådet vedtok på sitt møte 22. oktober 2008 å stille følgende spørsmål: 

• Rådet for funksjonshemmede ser på TT-ordningen som et helsepolitisk tiltak. De 
ønsket en begrunnelse for at Rødt ikke ser på dette tiltaket som helsepolitisk.  

• Videre ønsker Rådet for funksjonshemmede en stemmeforklaring fra partiene som 
stemte for Bydelsdirektørens forslag (A, H, V og F), og mot SV og Rådet for 
funksjonshemmedes forslag. 

Partigruppene vil sende svar til rådet via administrasjonen. 
 
Saker behandlet under møtet: 
 
Sak 95 /08  Protokoll fra møte i bydelsutvalget 18. september 2008......................................... 1 
Sak 96 /08  Protokoll fra møte i Byutviklingskomiteen 25. august 2008 .................................. 1 
Sak 98 /08  Protokoll fra møte i Oppvekst-, miljø- og kulturkomiteen 14. oktober 2008 ......... 1 
Sak 99 /08  Protokoll fra møte i Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen 15. oktober 2008... 1 
Sak 100 /08  Protokoll fra møte i Eldrerådet 20. oktober 2008 ................................................. 1 
Sak 101 /08  Protokoll fra møte i Ungdomsrådet 20. oktober 2008........................................... 1 
Sak 102 /08  Protokoll fra møte i Rådet for funksjonshemmede 22. oktober 2008 ................... 1 
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Sak 95 /08  Protokoll fra møte i bydelsutvalget 18. september 2008 
 
Vedtak:  
Protokollen enstemmig godkjent. 

Sak 96 /08  Protokoll fra møte i Byutviklingskomiteen 25. august 
2008 

 
Vedtak:  
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 98 /08  Protokoll fra møte i Oppvekst-, miljø- og kulturkomiteen 
14. oktober 2008 

 
Vedtak:  
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 99 /08  Protokoll fra møte i Helse-, sosial- og 
sysselsettingskomiteen 15. oktober 2008 

 
Vedtak:  
Protokollen tatt til orientering. 
 

Sak 100 /08  Protokoll fra møte i Eldrerådet 20. oktober 2008 
 
Vedtak:  
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 101 /08  Protokoll fra møte i Ungdomsrådet 20. oktober 2008 
 
Vedtak:  
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 102 /08  Protokoll fra møte i Rådet for funksjonshemmede 22. 
oktober 2008 

 
Vedtak:  
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 103 /08  Protokoll fra møte i arbeidsutvalget 23. oktober 2008 
 
Vedtak:  
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 104 /08  Økonomirapportering per 31. august 2008 
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Etter forespørsel fra R orienterte administrasjonen om de budsjettmessige tiltak som er 
gjennomført innenfor bydelsdirektørens administrative fullmakter. 
   
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Økonomirapport per 31. august 2008 tas til orientering. 
 
Vedtak:  
Saken tatt til orientering. 
 
Merknad fra R: 
R er tilfreds med at det ytes tjenester der det er behov, på tross av de kutt og stramme budsjett 
som flertallet i bydelsutvalget har vedtatt mot R’s stemmer. Når arbeidsledigheten mest 
sannsynlig øker allerede på starten av 2009, vil også behovet for økt sosialhjelp også øke. 

Sak 105 /08  Strategisk plan 2008-2011 - første evaluering oktober 
2008 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar evalueringen til etterretning. 
 
R’s forslag til vedtak: 
1) Til punkt 3.4, delmål 2, strategi sykehjemsplasser: 
Setninga "Antall plasser bør reduseres ..." strykes. Det vises til annet strategipunkt om at det 
skal legges "til rette for at brukerne kan bo hjemme så lenge de ønsker". Dette må tolkes slik 
at brukerne også må kunne få institusjonsplass dersom de ikke ønsker å bo hjemme lenger. 
 
2) Generelt: 
Administrasjonen og tjenestestedene roses for å ha gjennomført eller igangsatt mange av de 
vedtatte tiltaka. Mye av det som gjenstår krever politiske initiativ. Ut fra dette pålegges 
komiteene på sine møter å ta opp minst ett strategipunkt av denne typen for å komme fram til 
passende tiltak. Leder og nestleder i komiteene lager en plan for dette arbeidet. 
 
F’s forslag til vedtak: 
R’s forslag 2) oversendes alle politiske komiteer og råd. 
 
Vedtak:  

1. F’s forslag vedtatt med 13 (5 A, 3 SV, 2 H, 2 V, 1 F) mot 2 (R) stemmer for R’s 
forslag 2). 

2. R forslag 1) falt med 6 (3 SV, 2 R, 1 F) mot 9 (5 A, 2 H, 2 V) stemmer. 
3. Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.  

 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bydelsutvalget tar evalueringen til etterretning. 
 
Administrasjonen og tjenestestedene roses for å ha gjennomført eller igangsatt mange av de 
vedtatte tiltaka. Mye av det som gjenstår krever politiske initiativ. Det foreslås at bydelens 
politiske komiteer og råd på sine møter tar opp minst ett strategipunkt av denne typen for å 
komme fram til passende tiltak, og at leder og nestleder i komiteene/rådene lager en plan for 
dette arbeidet. 
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Sak 106 /08  Opprettelse av vikarpool i barnehager 
 
Bakgrunn for saken 
 
Barnehagene har i budsjett en sum til vikar for kortidsfravær som ikke dekkes av 
sykelønnsrefusjon. Vikar for lenger sykdom og lønnede permisjoner skal dekkes av refusjoner 
knyttet til lønn som sykepengerefusjon, fødselspenger med mer. Barnehagene har til sammen 
i flere år hatt et mindreforbruk på drift. En av årsakene til mindreforbruket er at barnehagene 
har hatt større refusjoner knyttet til lønn enn utgifter til vikar. Dette skyldes blant annet at det 
i perioder har vært vanskelig å skaffe kvalifiserte vikarer. 
 
Bydelsutvalget har på denne bakgrunn bedt administrasjonen vurdere mulighet for vikarpool, 
det vil si muligheten for å ansette fast ansatte som går inn i vikariater der det er behov. 
Administrasjonen ble bedt om å undersøke om dette var en ordning man eventuelt kunne 
samarbeide med nærliggende bydeler om.  
 
Saksframlegg 
 
Drift av barnehagene har per september 2008 et mindreforbruk på ca 700.000 som skyldes 
høyere refusjoner enn vikarutgifter. Dette er ca 35.000 per barnehage. Det er vanskelig å vite i 
hvor stor grad dette skyldes problemer med å rekruttere kvalifiserte vikarer eller at lederne 
velger andre løsninger. 
 
Administrasjonen har sendt en forespørsel til bydel Sagene og bydel St. Hanshaugen om et 
mulig samarbeid uten å få respons. Ordningen har tidligere vært prøvd ut i andre bydeler, 
blant annet bydel Østensjø, som har gått bort fra denne ordningen. Erfaringene var at det for 
vikarene var krevende å stadig forholde seg til nye barn og barnehager slik at de raskt valgte å 
gå over i ledig stilling i en barnehage. Et annet problem var å dimensjonere poolen slik at det 
er vikarer nok i perioder med mye sykdom samtidig som det i andre perioder ikke skulle være 
for mye overtall. 
 
Ordningen med vikarpool har vært diskutert med enhetslederne i barnehagene. Ordningen har 
tidligere vært prøvd ut knyttet til Hallenparken og Barnas hus og fungerte i følge 
enhetslederne ikke etter intensjonene. Vikarene ble raskt bundet opp i faste stillinger, noe som 
gjorde ordningen sårbar og ustabil og krever stadig rekrutteringsarbeid, med de kostnader det 
har. 
 
Hvis vikarpoolen skulle betjene alle barnehagene og sørge for stadig rekruttering, krever dette 
mye administrasjon. Enhetslederne og administrasjonen har til sammen beregnet dette til ett 
årsverk. Oslo kommune har også nå inngått avtale med vikarbyråer som kan levere vikarer til 
en grei pris. Konklusjonen blant enhetslederne var at de ikke ønsket en vikarpool, men ønsket 
å jobbe videre med de ordninger de har i dag. 
 
Bydelsdirektørens vurdering. 
 
Tidligere erfaringer i bydel Grünerløkka og i andre bydeler viser at en vikarpool er sårbar og 
krevende å administrere og med mye rekrutteringsarbeid.  Enhetslederne i barnehagene 
ønsker ikke en slik ordning. Bydelsdirektøren vurderer det derfor som både lite 
hensiktsmessig og kostnadskrevende å opprette en vikarpool- 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Det opprettes ikke en vikarpool med fast ansatte i bydel Grünerløkka. 
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R’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å arbeide videre med planer for vikarpool i bydelens 
barnehager. 
 
Vedtak:  
Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 13 (5 A, 3 SV, 2 H, 2 V, 1 F) mot 2 (R) stemmer for 
R’s forslag. 
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Det opprettes ikke en vikarpool med fast ansatte i bydel Grünerløkka. 

Sak 107 /08  Status for barnehageutbygging i bydel Grünerløkka - 
høst 2008 

Innledning 
Bydelen vedtok i 2004 plan for full barnehagedekning (14.10.2004 sak 125/04). Målsettingen 
gjør at barnehageutbygging har vært og fortsatt er en av bydelens hovedsatsingsområder. 
Målet er at alle som ønsker det, skal få tilbud om en barnehageplass.  
 
Behovsdekning – statens definisjon 
Behovsdekning blir fra statens side definert som at alle søkere til hovedopptaket skal få tilbud 
om plass i løpet av søknadsåret. Kvalifiserte søkere er definert som alle barn som fyller ett år 
før 1.september. Mange av dagens søkere til barnehageplass faller utenfor denne definisjonen. 
Dette gjelder i hovedsak barn som fyller 1 år etter 31.august og eldre barn som flytter til 
bydelen for sent i året til å kunne søke til hovedopptaket.  
 
Alle kvalifisert søkere i hovedopptaket 2008 (jf. definisjon forrige avsnitt) har fått tilbud om 
plass. Noen av disse står igjen på ventelista, fordi de ønsker plass i en bestemt barnehage og 
har takket nei til tilbud om plass et annet sted (bl.a. til Utforskeren barnehage med transport 
til/fra Bredtvet i Bydel Bjerke).  
 
Behovsdekning – utvidet definisjon 
Ifølge siste rapportering til fylkesmannen, hvor det brukes en utvidet definisjon av søkere 
(alle som ønsker plass pr 20/9), var antall barn i bydelen på venteliste for barnehageplass 557 
pr 20.09.2008. Av disse ønsket 44 plass umiddelbart, 98 i perioden 21/09-31/12 og de 
resterende 415 etter 1. jan. 2009. Basert på bl.a. antall skolestartere som forlater barnehagene 
sommer/høst 2009, vil bydelen da trenge nye barnehageplasser til nærmere 300 barn i 
hovedopptaket 2009 (hvorav de aller fleste barn under 3 år – disse teller for 2 store barn ved 
beregning av antall nødvendige plasser). 
 
Behovsdekning – KOSTRA 
Kostra-tallene pr 15. desember viser følgende behovsdekning for bydel Grünerløkka: 
 
 15.12.2005 15.12.2006 15.12.2007 
a. antall 1-5 åringer i bydelen 2086 2146 2274 
b. 1-5åringer med barnehageplass 1550 1601 1704 (*) 
c. dekningsgrad 74,3% 74,6% 74,9% 
(*)1850 barn med plass pr. 2.tert.2008 = 81,3% 
 
For å ha full behovsdekning er utgangspunktet at det trenges en dekningsgrad på 90% (80% 
for småbarn).  
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Dekningsgraden i Kostra er regnet ut etter geografisk befolkning. Dette kan påvirke  
dekningsgraden i den enkelte bydel, da noen plasser blir tildelt i en bydel, mens mottaker er 
registrert bosatt i en annen. Bydel Grünerløkka er som sentrumsbydel en av bydelene som har 
flere barn i bydelens barnehager som ikke bor i bydelen, enn det er barn med adresse i 
bydelen med plass i andre bydeler. 
 
Prognose Omsorgsbygg 
Tall fra Omsorgsbygg, som baserer seg på forliggende planer for etablering av nye plasser og 
prognoser for befolkningstall pr 01.01.2010, innebærer at bydelen har full behovsdekning 
(dvs. alle som ønsker får plass) først i løpet av 2010. I slutten av 2009 mangler det, ifølge 
disse tallene, plass til i overkant av 130 barn. Omregnet i antall plasser er tallet betydelig 
høyere (nærmere 250), da de aller fleste som mangler plass er små barn under 3 år som regnes 
som to store barn ved plassutregning.  
 
Utviklingen i etterspørselen etter barnehageplasser avhenger både av befolkningsutviklingen 
og av andelen av barn i alderen 1-5 som det ønskes barnehageplass til. Anslagene er beheftet 
med til dels stor usikkerhet, særlig på bakgrunn av utviklingene på boligmarkedet den siste 
tiden.  
 
Nye regler Oslo kommune 
Oslo kommune sentralt har lagt ut til høring nye regler for opptak i og bestilling av 
barnehager og forslag til nye standardvedtekter for barnehageopptak. Når rett til 
barnehageplass inntrer 1.januar vil Oslo måtte gjøre noen endringer for å tilpasse seg det. 
Oslo kommune må sørge for at alle som har krav på plass får det. Det medfører bl.a. at hele 
Oslo blir ett barnehageområde og foreldre kan velge hvilken barnehage de ønsker uavhengig 
av bydel. Bydelen skal fortsatt stå for barnehageopptaket, drifte barnehagene, føre tilsyn og 
følge utbyggingsprosessene.  
 
Utførte utbyggingsprosjekter og tiltak  
Frem til nå er følgende gjort for å bedre barnehagedekningen: 

1. Samtlige eksisterende barnehager er gjennomgått med tanke på å utnytte kapasiteten 
maksimalt. Kostra-tall 2007 viser at Bydel Grünerløkka er blant de bydelene som har 
mest effektiv utnyttelse av areal til lek/opphold i sine barnehager (4,5 kvm/barn mot 
bygjennomsnitt på 4,9 kvm/barn) . 

2. To barnehager er i 2005/2006 utvidet med påbygg (Ola Narr barnehage og Samisk 
barnehage – begge 1 avdeling ekstra). 

3. August 2008: Barnas Hus i Christiesgt. 38 ferdig rehabilitert og utvidet med 4 nye 
avdelinger. 

4. August 2008: 8 nye midlertidige avdelinger i Sofienberggata 37 (Sjokoladefabrikken). 
5. Midlertidige paviljonger på Lille Tøyen (Hovinvn.4) og Løren (Sinsenparken), brukt 

midlertidig av hhv. Sinsen barnehage og Barnas Hus fra og med høst 2007 i påvente 
av rehabilitering/utbygging egne lokaler i Christiesgate og Lørenveien. Paviljongene 
knyttes deretter til permanent barnehage i Haslevn. 3-5. Til sammen 8 avdelinger. 

6. Oppstart Utforskeren barnehage på Bredtvet 31.08.2008 (med tilrettelagt transport til 
og fra barnehagen) – Bydel Grünerløkka disponerer inntil 72 plasser.  

7. Det er etablert 3 nye private barnehager (Stomperud, Kulturparken og siden november 
2007 Barnas barnehage, avd.Løren). 

8. I alle nye reguleringssaker påpekes det behov for barnehage. 
9. Planlegging av nye barnehager i samarbeid med Omsorgsbygg KF. 

 
Nye utbyggingsprosjekter 
I 2009 etableres det om lag 350 nye kommunale barnehageplasser.  
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Følgende planer for (ut)bygging av barnehager foreligger: 
 
Barnehage overleveri

ng 
Antall 
plasser 

kommentar 

2009 
Sinsen 
Midlertidig Lille Tøyen 
Midl. Teglverkstomta 
Rektorbolig Sofienberg  
Anneks VO Rosenhof 
Nedregt.3-5 
 
Til sammen 2009 
 

 
vår/2009 
vår/2009 
vår/2009 
høst 2009 
høst 2009 
høst/2009 

 
54 
36 
72 
63 
54 
72 
 
351 

 
Utbygging 5 avd.: 2 eksisterende + 3 nye 
2 nye avdelinger etter Sinsen flytter ut 
 
3,5-4 avdelinger 
3 avdelinger 
Utvidelse i Nedregt.5 – 4 avdelinger 
 
(storbarnsekvivalenter) 

2010 
Tromsøgt.2 (Rodeløkka) 
 
Carl Berner  
(Hasleveien 3-5) 
 
Sophies Minde (Sorgenfri) 
 
Til sammen 2010 

  
54 
 
162 
 
 
288 
 
450 

 
Nybygg og utvidelse Rodeløkka bhg med 3 
avdelinger 
17 avdelinger – 9 nye, 4 eksis. midl. Lille 
Tøyen og 4 eksis. midl. Sinsenparken 
 
16 avdelinger 

2011 
Teglverkstomta 
 
Til sammen 2011 

  
180 
 
180 

 
10 avdelinger 

 
Kort beskrivelse pr. prosjekt: 
 
Midlertidige prosjekter i påvente av permanent utbygging 
 
1. Lille Tøyen, Hovinveien 4 
 
August 2007 ble det åpnet midlertidig barnehage på tomt som ligger ved Lille Tøyen 
sykehjem, 4 avdelinger, 72 plasser. Prosjektet var opprinnelig knyttet til permanent barnehage 
i (gamle) Lille Tøyen sykehjem. Høst 2007 ga byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester 
imidlertid beskjed om at dette ikke er aktuelt og at sykehjemslokalene fortsatt er tiltenkt brukt 
innenfor pleie- og omsorgsformål. Den midlertidige barnehagen er nå tilknyttet permanent 
løsning i Hasleveien 3-5. I tillegg brukes lokalene frem til vår 2009 av Sinsen barnehage (2 
avdelinger), som bygges ut med 5 avdelinger (se under).  
 
2. Sinsenparken, Lørenveien 11  
 
Paviljongene til denne midlertidige barnehage ligger på nedsiden av Sinsen 
Voksenopplæringssenter (Lørenveien 11) og ble tatt i bruk oktober 2007 (4 avdelinger, 72 
plasser). Lokalene var inntil august 2008 tilknyttet Barnas Hus som var under rehabilitering. 
Barnas Hus flyttet tilbake til eget rehabilitert og utvidet hus i Christiesgate 38 august 2008. 
(se under). Plassene i midl. Sinsenparken er nå knyttet til permanent fremtidig barnehage i 
Hasleveien 3-5. 
 
3. Teglverkstomta (Hasle) 
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I påvente av permanent barnehage (se under) er det planlagt midlertidig barnehage, 4 
avdelinger med inntil 72 barn. Paviljongene er planlagt plassert rett sør for tennissenteret som 
ligger på området mellom Hasle T-banestasjon og Hovin. Lokalene til midlertidig barnehage 
er bestilt og overlevering fra Omsorgsbygg til bydelen er satt til slutten av 2008. De er 
usikkerhet knyttet til bydelens behov for barnehageplasser i området. Uansett har Bydel 
Grünerløkka ut fra geografisk beliggenhet driftsansvaret for barnehagen.   
 
4. Sofienberggata 37 (Sjokoladefabrikken) 
 
Ble under rehabilitering av Christiesgt. 38 midlertidig brukt av Barnas hus (frem til august 
2008). Har fortsatt status som midlertidig i påvente av avklaring av tilgjengelig lekeareal i 
Sofienbergparken-Øst. Avdelingene (8) er knyttet til Sofienbergparken barnehageenhet fra og 
med august 2008. 
 
Permanente prosjekter  
 
1. Sinsen barnehage, Lørenveien 7b 
Sinsen barnehage bygges ut med 5 nye avdelinger. Utbyggingsprosjektet har bl.a. i kjølvannet 
av Langemyhr-saken hatt store forsinkelser. Antatt overlevering til bydelen er vår 2009. To av 
disse fem delingene er allerede i drift på Lille Tøyen (midlertidig) og flytter over til Sinsen 
når de nye avdelingene tas i bruk.  
 
2. Barnas hus – Christiesgate 38 
Lokalene i Christiesgate er rehabilitert og antall avdelinger er utvidet fra 9 til 13. Ferdigstilt 
august 2008. I rehabiliteringsperioden har eksisterende 9 avdelinger vært i Sofienbergata 37. 
De 4 nye avdelinger har i periode okt.2007 – aug.2008 vært i midlertidig barnehage 
Sinsenparken. 
 
3. Hasleveien 3-5 (Carl Berner) 
(eksisterende fabrikkbygninger med nytt tilbygg ut mot Hasleveien på området mellom 
Hasleveien og Hekkveien) 
 
Skisseprosjekt basert på etablering av en barnehage med 17 avdelinger er under utarbeiding. 
Foreløpig plan om ferdigstillelse i løpet av 2010. 
 
4. Rektorbolig Sofienberg  
(området Sofienberg Tekniske Fagskole) 
3,5-4 avdelinger (63 barn). 
Forprosjekt og anbudsrunde gjennomført. I bero i påvente av planbehandling hos Plan- og 
bygningsetaten. Uteareal rundt huset er for lite og krever bruk av areal i Sofienbergparken-Øst 
for å kunne få tilstrekkelig leke- og oppholdsareal ute.  
Planlagt ferdigstillelse høst 2009. 
 
5. Rektorbolig/anneks Rosenhof   
(området Rosenhof voksenopplæring) 
3 avdelinger (54 barn).  
Forprosjekt og anbudsrunde gjennomført. I bero i påvente av planbehandling hos Plan- og 
bygningsetaten.  
Planlagt ferdigstillelse høst 2009. 
 
6. Teglverkstomta (Hasle) 
Undervisningsbygg (UBF) har utarbeidet planer for etablering av bl.a. permanent barnehage i  
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området. Mulighetsstudie viser mulighet for 10 avdelinger.  Dato for ferdigstillelse er usikker.  
 
7. Sophies Minde (Trondheimsveien 132) 
Bystyret har nylig vedtatt reguleringsplan for eiendommen, med innpasning av 16 
barnehageavdelinger i nordre del av området (våningshuset ”Sorgenfri” m.m.) (bystyrevedtak 
14.05.2008). Utarbeiding av forprosjekt er bestilt. 
 
8. Utforskeren 
Ny barnehage som er etablert i og driftes av Bydel Bjerke. Areal tidligere Bredtvet 
videregående skole. Bydelene Grünerløkka og St.Hanshaugen disponerer 72 plasser hver, med 
tilrettelagt transport til og fra barnehagen. Pr 01.09.2008 har cirka 30 fra vår bydel tatt imot 
tilbud om plass i denne barnehagen som startet 31.08.2008. Løsningen er tilrettelagt for de 
eldste barn (3 år og oppover) og har en pedagogisk profil som støtter og utvikler barns 
nysgjerrighet og forskertrang. 
 
9. Tromsøgaten 2 – Rodeløkka barnehage. 
Det ansees som mulig å utvide dagens kapasitet med 3 avdelinger til 6 avdelinger. Det er 
utarbeidet skisseprosjekt for et nybygg over 2 etasjer, evt. med parkeringskjeller og boliger på 
toppen. Forprosjekt forventes ferdig oktober 2008. 
 
10. Nedre gt. 3/5: 
Utvidelse av eksisterende barnehageavdelinger i Nedregt. 3 med 4 avdelinger i lokalene 
Nedregt.5. Omsorgsbygg KF har inngått leieavtale (10 år) med privat eier av Nedregt.5. 
Tilfang uteareal på området utenfor Nedregt. 5 (dagens parkeringsplass) er betydelig under 
veiledende norm. For å kompensere for dette er barnehagen planlagt driftet som en 
(by)kulturbarnehage med både utflykter og kulturaktiviteter på huset. Nedregt.3-5 har en 
spennende beliggenhet, og konseptet skal utvikles og driftes i samarbeid med 
kulturinstitusjoner og privat personer i nærheten.  
 
Andre saker det jobbes med: 
 
Sofienbergparken-Øst 
 
Ulike løsninger vurderes for hvordan Sofienbergparken øst for Rathkes gate kan sambrukes 
av omkringliggende barnehager og bydelens befolkning. Barnehagene i området rundt parken 
har underdekning på eget uteareal. Bruk av parken fordrer en viss grad av tilrettelegging. Ett 
alternativ er å sette opp gjerder langs parkens interne gangveier, slik at parken blir delt opp i 
ulike underområder eller soner med forskjellig grad av tilrettelegging. 
Byrådet har i forbindelse med diskusjon rundt 2009 budsjettet uttalt seg positiv til inngjerding 
av denne delen av Sofienbergparken. Dette er meddelt Plan- og bygningsetaten som i 
samarbeid med Omsorgsbygg ser på hvordan dette skal gjøres.  
 
Til slutt 
Utfra statens definisjon kan bydelen vise til full behovsdekning allerede i 2008 (alle 
kvalifiserte søkere i hovedopptaket har fått tilbud). Basert på befolkningsutvikling, 
søknadsmengde og realisering av skisserte planer vil ikke bydelen kunne tilby full 
barnehagedekning (dvs. alle som ønker får plass) før tidligst i 2010. 
 
Omsorgsbygg KF og bydelen har store utfordringer mht. gjennomføring av planene. 
Reguleringssaker tar lang tid og markedet for utføring av bygging er fortsatt anstrengt. 
Planene nevnt ovenfor er således heftet med usikkerhet mht. ferdigstillelse. 
 

 8 



Etter hvert som de nye prosjektene realiseres jobbes det målrettet for å rekruttere kvalifisert 
personale. Det er en stor utfordring å beholde førskolelærerdekningen på dagens nivå. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Bydelsutvalget tar statusrapporten til orientering. 
 
V’s forslag til vedtak:  
 
Bakgrunn 
Bydel Grünerløkka er kjent for å være en sentrumsbydel med gode parker og grøntområder. 
Det foregår nå en fortetning med sterkt økende innbyggertall i bydelen, både i randsoner og 
sentrale deler. Grøntområdene vokser ikke i like stor takt. 
 
Dette betyr at stadig flere mennesker i indre by får mindre friareal å dele. Den planlagte 
"sambruken" av Sofienbergparkens østre del, med eller uten inngjerding av soner, er en 
forringelse av parkområdet og vil gi innbyggerne et kvalitetsmessig dårligere tilbud. 
 
Gjenbygging av utendørs barnehageareal, som foreslått i Rodeløkka barnehage, er et annet 
eksempel på tiltak som går ut over kvaliteten. I dette spesielle tilfellet får både barnehagen og 
parken dårligere kvalitet. Det er et paradoks at planen argumenterer med at Sofienbergparkens 
omkringliggende barnehager har underdekning på eget uteareal, mens den samtidig foreslår å 
bygge igjen uteområder i nærliggende barnehager som i dag har god uteplass. 
 
Omregulering av grøntområder er symptom på en utvikling der befolkningen sakte men 
sikkert får en dårligere bydel å bo i. 
 
Forslag 1:  
Bydel Grünerløkka går i mot reguleringen av Sofienbergparkens østlige del til uteområder for 
barnehager og soneinndelinger. Befolkningen trenger parkene, og barnehager bør ha egne 
lekeområder. 
 
Forslag 2:  
Bydel Grünerløkka går i mot den foreslåtte utvidelsen av Rodeløkka barnehage fra 3 til 6 
avdelinger. Dagens barnehage bør rehabiliteres og utvides til 4 avdelinger innenfor dagens 
grunnareal. Dette vil sikre barna en god barnehage med et godt uteområde også i framtiden. 
På denne måten bevares også den gjenværende delen Pastor Rodes frukthage, som historisk 
kulturmiljø. 
 
A’s forslag til vedtak:  
Bydelsutvalget ønsker at Oppvekst-, miljø- og kulturkomiteen foretar en befaring i Rodeløkka 
og Nedre gate barnehager, for siden å kunne ta stilling til utbygging eller ikke.  
 
R’s forslag til vedtak: 
Nedre gate 3/5: Det etableres barnehageplasser etter utenomhusnormen.  
 
Til voteringsorden: 
R trakk sitt forslag til vedtak til fordel for A’s forslag.. 
 
Vedtak: 

1. A’s forslag enstemmig vedtatt. 
På denne bakgrunn ble det ikke stemt over V’s forslag punkt 2. 

2. V’s forslag punkt 1 falt med 7 (3 SV, 2 V, 2 R) mot 8 (5 A, 2 H, 1 F) stemmer. 
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3. Bydelsdirektørens øvrige forslag tatt til orientering.  
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bydelsutvalget ønsker at Oppvekst-, miljø- og kulturkomiteen foretar en befaring i Rodeløkka 
og Nedre gate barnehager, for siden å kunne ta stilling til utbygging eller ikke.  
 
Statusrapporten for øvrig tas til orientering.  
 
Merknad fra R: 
Det er bra at det nå presenteres tall som viser at uavhengig av hvilke kriterier som settes så 
blir ikke det reelle behovet for barnehageplass dekket. Det vedtatte målet dekker dessverre 
ikke det reelle behovet for barnehageplasser i bydelen. Da det viser seg at hele 557 barn faller 
utenom det lovfestede kravet. Det er 557 barn for mye etter Rødts mening. Bydel Grünerløkka 
bør, på tross av alle andre definisjoner holde på målsetningen om at: ”Alle som ønsker det, 
skal få tilbud om en barnehageplass.”  
 
Rødt hadde andre løsninger: 
 
”Lovfestet rett til barnehageplass må gjelde alle førskolebarn. Rødt mener det er viktig å lovfeste retten til  
barnehageplass. Denne retten må gjelde alle førskolebarn. Med den vedtatte lovendringen sikres retten for barn 
som er fylte et år innen utgangen av august. Det betyr at barn født den 1. september eller senere, kan komme til å 
måtte vente inntil de er 1 år og 11 måneder før den lovpålagte retten tilbarnehageplass gjelder. Dette finner Rødt 
uakseptabelt. Med full barnehagedekning og i realiteten en lovfesta rett til barnehageplass ville hovedopptak 
miste sin betydning. Det vil være nok at foreldre melder behov for plass, og at kommunen hadde en viss tidsfrist 
til å tilby plass. Rett til barnehageplass må bety det samme som rett til skoleplass. Kommunen må sørge for 
ledige plasser til en hver tid. Det bør også vurderes å innføre barnehagekretser på lik linje med skolekretser.” 
 
Dessverre er det slik at fokus på ”behovsdekning” kan gå på bekostning av den kvaliteten som 
foreldrene forventer av bydelens barnehager.  Samtidig ser vi en tendens til at det stadig blir 
større krav om arealeffektive og økonomisk lønnsomme barnehager. 
 
Det er viktig at det gis et tilbud om barnehageplass i nærheten av bolig. Det betyr at barnet får 
et nettverk som skal utvikle seg videre i oppveksten. Mange foreldre takker også nei til et 
tilbud om barnehageplass fordi både avstand i kilometer og avstand til barnehagepersonalet 
blir for lang. Det er viktig for småbarnsforeldre å kunne knytte en daglig nær kontakt med de 
som har omsorgen for barna deres. Derfor er Rødt skeptiske til bussing av barn over store 
avstander og til barnehager i andre bydeler. 
 
Luftkvalitet og miljø er ekstra viktig i en storby som Oslo. Derfor mener Rødt at dette aldri 
må bli ett offer for kompromisser. Godt inneklima kan aldri kompensere for dårlig uteklima. 
 
Kommentarer til noen av de konkrete prosjektene: 
 
3. Hasleveien 3-5 (Carl Berner) 
 
Fra behandlingen i AMU kan det virke som at den store miljøbelastingen det er ved nærhet til 
det meget trafikkerte Carl Berner krysset med dårlig luftkvalitet skal kompenseres med godt 
inneklima. Rødt er i tvil om hvordan det skal løses i praksis. 
 
4. Rektorboligen Sofienberg 
 
Rødt er skeptisk til at det skal tas enda mer fra parken. 
 
9. Tromsøgata 2 – Rodeløkka barnehage 
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Rødt støtter FAUs bekymring med hensyn til for lite uteareal, kombinasjonen med garasje og 
studentboliger, uteareal på tak og bruken av Sofienbergparken Øst som en del av utearealet. 
Rødt støtter FAUs forslag om å utvide barnehagen fra 3 til 4 avdelinger. Vi er også skeptiske 
til at nå avdelingene kalles for baser, som kan tolkes som en løsere organisering enn 
avdelinger. 
 
10. Nedre gt. 3/5 
 
Rødt mener det er å tøye begrepet langt å kalle dette for en (by) kulturbarnehage bare fordi 
den ligger i byen og mangler tilfredsstillende utearealer. Vi mener det ikke er en god løsning å 
legge litt uteareal opp på en parkering. Alle barnehager skal vel både ha utflykter og 
kulturaktiviteter på huset. Antall avdelinger foreslås redusert ned slik at minst veiledende 
norm følges. 
 
Rødt vil spille inn andre tomter som egner seg bedre til barnehageutbygging: 
 
Gamle Elvebakken yrkesskole, Freiatomta, Tidemanns tobakksfabrikk m.m. 

Sak 108 /08  Ruspolitisk handlingsplan - skjenking i parkanlegg 
 
Sammendrag: 
Bydelsadministrasjonen har behov for en avklaring rundt begrepet ”rusmiddelbruk” i 
Ruspolitisk handlingsplan for å kunne følge opp planens intensjoner. 
 
Bakgrunn: 
Den 18. september 2008 vedtok bydelsutvalget Ruspolitisk handlingsplan 2008 – 2011. I 
planen er det brukt to formuleringer; rusmiddelmisbruk og rusmiddelbruk. Kapittel 4 er 
handlingsplanens tiltaksdel og under kapittel 4.1 Møteplasser er det formulert følgende 
hovedmål: ”Bydelens møteplasser skal være skjermet mot kriminalitet og 
rusmiddelmisbruk.”. 
 
Mens det i kapittel 4.1s hovedmål er brukt formuleringen ”rusmiddelmisbruk” er det i delmål 
2 formulert slik for bydelens parkanlegg: ”Bydelens parker skal være skjermet mot 
kriminalitet og rusmiddelbruk.”. Hovedmålets formulering om misbruk er altså skjerpet inn 
til å gjelde all rusmiddelbruk hva angår parkene. 
 
Vurdering: 
Delmål 2 kan leses som at det ikke lenger skal nytes alkohol i bydelens parker. I og med at 
bydelsadministrasjonen leier ut parkarealer til serveringssteder for alkoholservering, samt at 
det tillates alkoholservering under arrangementer, er det nødvendig med en avklaring rundt 
dette delmålet.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bruken av begrepet ”rusmiddelbruk” i Ruspolitisk handlingsplan, kapittel 4.1, delmål 2, skal 
forstås slik at det ikke skal nytes alkohol i bydelens parkanlegg. Bydelsadministrasjonens 
begrensede utleie av parkarealer til serveringssteder med alkoholservering er å anse som 
møteplasser og det tillates fortsatt servering av alkohol her. Det tillates også alkoholservering 
i parkene under arrangementer. 
 
Endringsforslag fra R:  
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Følgende setning i bydelsdirektørens forslag strykes: ”Det tillates også alkoholservering i 
parkene under arrangementer”. 
 
Vedtak:  
Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 13 (5 A, 3 SV, 2 H, 2 V, 1 F) mot 2 (R) stemmer for 
R’s forslag.   
 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bruken av begrepet ”rusmiddelbruk” i Ruspolitisk handlingsplan, kapittel 4.1, delmål 2, skal 
forstås slik at det ikke skal nytes alkohol i bydelens parkanlegg. Bydelsadministrasjonens 
begrensede utleie av parkarealer til serveringssteder med alkoholservering er å anse som 
møteplasser og det tillates fortsatt servering av alkohol her. Det tillates også alkoholservering 
i parkene under arrangementer. 

Sak 109 /08  Fontenehuset i Oslo 
 
A’s forslag til vedtak: 
  
Vi trenger et Fontenehus i Oslo indre Øst!  
Oslo indre øst er overrepresentert med mennesker med psykiske lidelser. Vi er også 
overrepresentert med mennesker med andre problemer som dokumentert henger sammen med 
psykisk helse: ensomhet, rus, innvandring. Sysselsettingskontorer og DPSer på sentrum øst 
sier det ofte er vanskelig å gi mennesker med psykiske problemer tilbud om en aktiv dag.  
 
Fontenehuset er et internasjonalt konsept som har lang historikk, og evalueringer i Norge 
viser at de driver en virksomhet som gir et viktig og populært tilbud til personer som sliter 
med psykiske problemer. De driver også med arbeidsmarkedstiltak slik at de har en aktiv 
arbeidsrettet profil for de medlemmer som er klare for å forsøke seg i arbeidslivet. 
 
Dagens Fontenehus i Oslo er fullt, med mange måneders ventetid. Det er et stort udekket 
behov i bydel Grünerløkka og våre nabobydeler. Fontenehuset Oslo Øst har planene klare: 
 
Stiftelsen Fontenehuset Oslo Øst er allerede etablert  
- de har etablert et sterkt styre  
- de har gode lokaler på hånden i Joh. H. Andresens vei som delvis ligger i bydel Grünerløkka  
- de har oppstartsplanene klare  
- det er en erfaren Fontenehusperson som drar det i gang.  
 
Det eneste usikre er finansieringen. Fontenehuset har søkt Oslo kommune om fullfinansiering, 
nesten 3,6 mill til drift i 2009. Budsjettet er basert på det man internasjonalt mener er 
minimumsløsninger. Byrådet foreslår i budsjettfremlegget at det settes av kr. 600.000 til det 
nye Fontenehuset.  Dermed ligger det an til at det vil bli et budsjettmessig underskudd på mer 
enn 2,2 mill. Med så lite penger er det umulig å starte opp et Fontenehus. Det kan ikke 
ansettes nødvendig personell eller undertegnes leiekontrakt på de vilkårene. 
 
Vi ber byrådet og bystyret om at de nødvendige midler bevilges til et nytt Fontenehus. Slik 
drift som Fontenehuset har fører til et godt tilbud for mange brukere og innsparing på andre 
offentlige budsjetter. Når personer med psykiske problemer kommer i aktivitet og arbeid blir 
det mindre behov for offentlige helsetjenester, hjemmehjelp og ulike former for stønader. 
Fontenehuset er også en virksomhet som vil få deltakere på tvers av bydelsgrensene. Det er 
derfor naturlig at slik virksomhet finansieres av bystyret. 
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Tilleggsforslag fra H: 
Vi trenger et Fontenehus og Kulturhus i Oslo indre øst 
 
Følgende tillegg tas inn etter siste avsnitt i A’s forslag:  
 
Kulturhuset i Oslo er et prosjekt som har som formål å gi et tilbud til langtidsarbeidsledige 
som trenger arbeidstrening for å komme tilbake til aktivt arbeidsliv og å hjelpe mennesker 
med psykiske helseproblemer ut av en passiv tilværelse til en mer aktiv deltakelse i 
samfunnslivet. Gjennom arbeidstreningsprosjekter i samarbeid med NAV vil Kulturhuset 
søke å kvalifisere brukerne for arbeidslivet enten ved fulltids engasjement eller ved varig 
tilrettelagt arbeid. 
 
Kulturhuset er etablert som en stiftelse og har så langt blitt støttet økonomisk av Oslo 
kommune ved Helse- og velferdsetaten, Rådet for psykisk helse og Helse og rehabilitering. 
Midlene har gått med til forprosjektering og daglig ledelse og vil for 2009 trenge ytterligere 
støtte til videre drift. Styret består av fagpersoner fra Alna Distrikt Psykiatrisk Senter, Oslo 
kommune ved Helse- og velferdsetaten og Mental Helse Oslo i tillegg til en arbeidsgruppe 
bestående av representanter for ulike brukerorganisasjoner. 
 
Vi ber bystyret se på muligheten for å benytte Mangelsgården og Verkstedsbygningen som 
ligger i Storgaten 36 til formålet å hjelpe langtids arbeidsledige tilbake til arbeidslivet og 
mennesker med psykiske helseproblemer til et bedre liv med færre institusjonsbesøk. Et 
Kulturhus i Storgaten 36 kan oppfylle et slikt formål. Dette vil også passe inn med det 
eksisterende tilbudet på PCAM. 
 
Til voteringsorden: 
H trakk sitt tilleggsforslag. 
 
Vedtak:  
A’s forslag enstemmig vedtatt. 

Sak 110 /08  Nytt valgoppgjør for bydelsutvalget 
 
Nytt valgoppgjør for bydelsutvalget foretas av valgstyret i Oslo kommune. Nytt valgoppgjør 
foretas når en valgt representant har fått fritak for resten av perioden eller er registrert utflyttet 
fra bydelen i folkeregisteret. Nytt valgoppgjør vil bare bli foretatt ved flere flyttinger/fritak 
når vararepresentantlisten ellers ville blitt vel kort.      
 
Forslag til nytt valgoppgjør: 
Forslag fra H: Jo Haugen oppnevnes som ny vararepresentant for H etter Renate Johansen 
som har flyttet ut av bydelen. 
 
Forslag fra A: Ina Kathrine Ruud har flyttet ut av bydelen og A ber om nytt valgoppgjør. 
 
Forslag fra F: Willy Johannesen har flyttet ut av bydelen og F ber om nytt valgoppgjør. 
 
Forslag fra R: Liv Guldbrandsen har flyttet ut av bydelen og R ber om nytt valgoppgjør. 
Vedtak:  
Forslagene fra H, A, F og R enstemmig vedtatt.  

Sak 111 /08  Uttalelse om sykehjem og anbud 
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R’s forslag til vedtak: 
 
Bakgrunn:  
Paulus sykehjem blei for fem år sia omgjort fra kommunal drift til drift på anbud. Kirkens 
Bymisjon har hatt driften, og det er – etter det alle sier – gjort en utmerket jobb. 1. oktober 
gikk driftsperioden ut, og det har vært ny utlysning. Det var seks tilbydere, og det svenske 
firmaet Attendo Care fikk tilslaget. 
 
I HSS-komiteens siste møte var områdedirektør Morten Gohn fra Sykehjemsetaten til stede. 
Han redegjorde for prosessen og svarte på spørsmål. Dessuten var to representanter fra 
bymisjonen til stede i åpen halvtime. 
 
Ved vurderinga av tilbudene er det lagt 50 prosent vekt på pris og 50 prosent på kvalitet. 
Kvalitet er målt etter etatens vurderinger på svar/beskrivelser fra tilbyderne på en rekke 
spørsmål. 
 
Det er opplyst at bymisjonen og Attendo har to svært ulike pensjonssystemer for de ansatte. 
Bymisjonen har operert med et system tilsvarende det kommunen har, mens Attendo har den 
lovbestemte minsteordninga, som er atskillig billigere for arbeidsgiver. Bymisjonen hevder at 
forskjellen i pensjonsutgifter utgjør i alle fall en vesentlig del av bakgrunnen for deres dyrere 
tilbud. Sykehjemsetaten opplyser at det i deres kravspesifikasjon bare heter at det skal være ei 
pensjonsordning som er akseptabel i henhold til loven. 
 
R’s forslag til vedtak: 

1. Bydel Grünerløkka er blitt kjent med at det ved nyutlysing av anbud på Paulus 
sykehjem ikke er stilt særskilte krav til pensjonssystem for de ansatte. Dette betyr at 
tilbydere som har et godt pensjonssystem (på linje med kommunens) stiller svakere i 
konkurransen enn tilbydere med et minimumssystem.  

 
2. Vi ber byrådet/bystyret instruere sykehjemsetaten om at det skal legges inn krav om 

kommunalt pensjonssystem ved framtidige utlysninger.  
 
Endringsforslag fra A:  
R’s punkt 2 endres til:  
Bydelsutvalg Grünerløkka er generelt motstander av å konkurranseutsette velferdstjenester 
som sykehjem. En viktig velferdstjeneste for byens befolkning bør være under politisk 
kontroll. Med dette ber vi som et minimum at byrådet/bystyret instruerer Sykehjemsetaten om 
at det skal legges inn krav om kommunalt pensjonssystem ved framtidige utlysninger.  
 
Til voteringsorden: 
R trakk sitt forslag til vedtak punkt 2 til fordel for A’s forslag. 
 
Vedtak:  

1. R’s forslag punkt 1 vedtatt med 12 (5 A, 3 SV, 2 V, 2 R) mot 3 (2 H, 1 F) stemmer.  
2. A’s endringsforslag vedtatt med 10 (5 A, 3 SV, 2 R) mot 3 (2 H, 2 V, 1 F) stemmer.  

 
Etter dette er bydelsutvalgets uttalelse følgende: 
Bydel Grünerløkka er blitt kjent med at det ved nyutlysing av anbud på Paulus sykehjem ikke 
er stilt særskilte krav til pensjonssystem for de ansatte. Dette betyr at tilbydere som har et 
godt pensjonssystem (på linje med kommunens) stiller svakere i konkurransen enn tilbydere 
med et minimumssystem.  
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Bydelsutvalg Grünerløkka er generelt motstander av å konkurranseutsette velferdstjenester 
som sykehjem. En viktig velferdstjeneste for byens befolkning bør være under politisk 
kontroll. Med dette ber vi som et minimum at byrådet/bystyret instruerer Sykehjemsetaten om 
at det skal legges inn krav om kommunalt pensjonssystem ved framtidige utlysninger.  

Sak 112 /08  Uttalelse om Uloba 
 
R’s forslag til vedtak: 
 
Bakgrunn: 
«Brukerstyrt personlig assistanse» (BPA) er en sosialtjeneste som er hjemla i lov. Den 
personlige assistenten kan ansettes av kommunen eller av brukeren sjølv. Uloba er et 
andelslag som har avtale med 155 kommuner. Andelseiere er brukerne av BPA, som gjennom 
Uloba får praktisk hjelp til å være arbeidsgivere og administrere forholdet sitt til assistentene. 
 
I vår bydel er det 23 brukere som har BPA, 13 av disse benytter Uloba. 
 
Kommunen har sagt opp avtalen med Uloba, og det har hittil ikke lykkes å komme fram til 
enighet om en ny avtale. Kommunen ønsker strengere kontroll med bruken av BPA, men det 
er ikke kjent hvilke konkrete grunner som skulle ligge bak dette. Bydelen opplyser at de ikke 
har noe å utsette på Uloba. Byrådet har instruert bydelene om ikke å opprette nye Uloba-
kontrakter, enda om dette skulle være brukers ønske. 
 
Forslag til vedtak: 

1. Bydel Grünerløkka ber byrådet om at det raskt inngås avtale mellom Oslo kommune 
og Uloba, slik at det sikres at BPA-ordninga kan drives videre uten innskrenkinger i 
forhold til den driftsmodellen Uloba har utvikla.  

 
2. Inntil dette er i stand, må det åpnes for inngåelse av nye Uloba-kontrakter etter den 

tidligere avtalen. 
 
Vedtak:  

1. R’s forslag punkt 1 enstemmig vedtatt. 
2. R’s forslag punkt 2 vedtatt med 8 (3 SV, 2 V, 2 R, 1 F) mot 7 (5 A, 2 H) stemmer. 

 
Etter dette er bydelsutvalgets uttalelse følgende: 
Bydel Grünerløkka ber byrådet om at det raskt inngås avtale mellom Oslo kommune og 
Uloba, slik at det sikres at BPA-ordninga kan drives videre uten innskrenkinger i forhold til 
den driftsmodellen Uloba har utvikla.  
 
Inntil dette er i stand, må det åpnes for inngåelse av nye Uloba-kontrakter etter den tidligere 
avtalen. 

Sak 113 /08  Olaf Ryes plass 2 – reguleringsplan og boligaksjon 
 
SV’s forslag til vedtak:  
Bydelen innkaller til et møte med bydelsutvalget, Byutviklingskomiteen, Kulturetaten, 
Byantikvaren, Maria Sundby fra Kulturhuset UV 5, naboer og okkupanter - for så snart som 
mulig å få i gang en dialog om bruken av Olaf Ryes plass 2 som felleslokaler i bydelen. 
 
H’s forslag til vedtak:  
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Bydelsutvalget foreslår å be Byråden snarest tømme huset for okkupanter da vi - som 
forvaltere av samfunnets regelverk – ikke bør åpne for et samfunn preget av lovløshet. Vi 
anser at denne ferden er farlig og undergraver respekten for et sivilisert samfunn. Vi vil også 
henlede oppmerksomheten på nabolaget som allerede har etablert en protestgruppe bestående 
av beboere og forretningsdrivende. 
  
V’s forslag til vedtak:  
Grünerløkka bydelsutvalg ber byrådet følge opp budsjettvedtaket fra desember 2007 ved å 
legge frem reguleringsplan som samsvarer med planene for kunst- og kulturhus som skissert 
av UV5, samt å rehabilitere huset så det vil være klart for denne bruken.  
 
A’s forslag til vedtak:  
Bydel Grünerløkka ønsker at Byrådet raskt finansierer oppgradering av bygget slik at dette 
kan tas i bruk som kulturhus som intensjonen hele tiden har vært. Dette er det også tidligere 
gjort vedtak på, men prosessen er forsinket av Byrådets manglede vilje til å satse på 
oppgradering og bruk av egen bygningsmasse. Bygget har stått tomt og har forfalt i flere år. 
Bydelen støtter uttalelsen til Ola Elvestuen (V) i Dagbladet den 28.10.08 
 "Vi ønsker på sikt å gjøre bygget til et kulturhus med noen leiligheter.  
Det skal bli et tilbud til Grünerløkka og Oslos befolkning, og det jobbes med å få dette inn på 
budsjettet for 2009", vi forventer derfor at dette prioriteres i kommunens budsjett for 2009. 
 
Omforent forslag til vedtak fra partigruppene:  
Grünerløkka bydelsutvalg ber byrådet følge opp det enstemmige budsjettvedtaket fra 
desember 2007 ved å legge frem reguleringsplan som samsvarer med planene for kunst- og 
kulturhus samt å rehabilitere huset så det vil være klart for denne bruken.  
 
Til voteringsorden: 
H trakk sitt forslag. Forslagene fra SV, V og A ble trukket til fordel for det omforente 
forslaget. 
 
Vedtak:  
Det omforente forslaget enstemmig vedtatt.  

Sak 114 /08  Universell utforming - forslag om tverrpolitisk 
arbeidsgruppe 

 
Forslag fra Rådet for funksjonshemmede: 
Det foreslås at bydelsutvalget setter ned en tverrpolitisk arbeidsgruppe som ser på situasjonen 
med hensyn til universell utforming i bydelen og gjennomfører tilstandsregistreringer. Behov 
som meldes inn gjennom dette arbeidet kan også danne grunnlag for tiltak/ handlingsplan i 
bydelen.   
 
H’s forslag til vedtak:  
Saken oversendes Byutviklingskomiteen som utformer et mandat, forslag til gjennomføring 
og hvordan kompensasjon skal være. Saken avgjøres deretter i bydelsutvalget.  
 
Vedtak: 
 H’s forslag vedtatt med 10 (3 SV, 2 H, 2 V, 2 R, 1 F) mot 5 (A) stemmer.  

Sak 115 /08  Endret representasjon fra V i politiske utvalg 
 
V’s forslag til vedtak: 
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Arbeidsutvalget: 
Ole A. Werring rykker opp som 1. vara 
Siri Engesæth blir ny 2. vara 
 
HSS-komiteen 
Pål Kristian Moen rykker opp som 1. vara 
Jørgen Wahlberg blir ny 2. vara 
 
Vedtak: 
V’s forslag enstemmig vedtatt. 

Sak 116 /08  Forsøk med stemmerett for 16-åringer i bydel 
Grünerløkka ved kommunevalget i 2011 

 
V’s forslag til vedtak: 
 
Bakgrunn 
Kommunalminister Magnhild Meltveit Kleppa uttalte i Dagsrevyen tirsdag 25. februar 2008, 
at hun ønsket å åpne for kommunale forsøk med stemmerett for 16-åringer ved neste 
kommune og fylkestingsvalg. Det er svært positivt at det nå vil bli åpnet for forsøk, og bydel 
Grünerløkka bør melde sin interesse for å bli en forsøksbydel.  
 
Å gi 16-åringer stemmerett handler om å utvikle vårt demokrati. Det handler om å ta ungdom 
på alvor, og erkjenne at de har erfaringer, kunnskap og kreativitet, som er viktige for de 
politiske valg som skal gjøres.  
 
Svært mange 16-åringer er engasjerte i samfunnsutviklingen gjennom organisasjoner og 
lignende, og viser at de tar ansvar for demokratiet. De er selvstendige og aktive brukere av en 
rekke tjenester og plikter – de kan øvelseskjøre med bil, ta førerkort for moped og lett 
motorsykkel, dømmes til fengselsstraff, velge utdanning uten foreldres samtykke, søke lån i 
statens lånekasse for utdanning og melde seg ut eller inn av frivillige organisasjoner og 
trossamfunn, etablere familie med barn og de må betale skatt. 
 
Stemmerett hviler på prinsippet om at de som berøres av politiske vedtak, har rett til å påvirke 
beslutningene. Artikkel 12 i Barnekonvensjonen gir alle under 18 år rett til å bli hørt og si sin 
mening. Å prøve ut stemmerett for 16-åringer på kommune- og bydelsnivå er en måte å 
erkjenne den retten. En prøveordning med stemmerett for 16 åringer har lenge vært anbefalt 
bl.a. av Landsrådet for norske barne- og ungdomsorganisasjoner (LNU) og av Barneombudet. 
Unge vet hva det er som er viktig for deres generasjon. Derfor må de inkluderes i demokratiet 
slik at de blir premissleverandører, og ikke passive tilskuere til en stadig større 
eldregenerasjon. Stemmerett ved kommune- og bydelsvalg vil gi ungdom økt politisk 
bevissthet.  
 
Østerrike og fem delstater i Tyskland har allerede innført stemmerett for 16-åringer med 
meget positive resultater. Det viser seg at 16-åringene deltar mer aktivt enn tradisjonelle 
førstegangsvelgere. I Danmark, Sverige, Storbritannia og Sveits diskuteres spørsmålet om 
innføring av stemmerett for 16-åringer ved lokalvalg. 
 
Det er viktig at vårt demokrati styrkes ved at nye grupper av borgere får adgang til å stemme. 
Å la 16- og 17-åringene i Oslo, i første omgang som en prøveordning, få stemme ved neste 
bydelsvalg, vil kunne bidra med viktig erfaringer for å utvikle vårt demokrati. Bydel Nordre 
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Aker har allerede bedt om å delta i en slik prøveordning, og vi mener at sentrumsbydelen 
Grünerløkka også må til for å få et representativt utvalg. 
 
Historisk sett har stemmerettsalderen i Norge vært senket fire ganger siden 1920, og senest i 
1978 da 18-åringer fikk stemmerett. Tiden er inne for å senke stemmerettsalderen ytterligere. 
 
Forslag til vedtak: 
Grünerløkka bydelsutvalg ber bystyret søke staten om å få delta i en forsøksordning med å gi 
16-åringer i bydel Grünerløkka stemmerett ved bydelsvalget under kommunevalget i 2011. 
 
H’s forslag til vedtak:  
Saken utsettes og behandles på neste møte i bydelsutvalget. 
 
R’s forslag til vedtak: 
Forslaget oversendes Ungdomsrådet til uttalelse.  
 
Vedtak:  

1. H’s utsettelsesforslag enstemmig vedtatt. 
2. R’s forslag enstemmig vedtatt. 

Sak 117 /08  Oppnevning driftsstyret på Sinsen skole 
 
A’s forslag til vedtak: 
Jarle Furnes (A) oppnevnes som nytt varamedlem i driftsstyret på Sinsen skole etter Ina 
Kathrine Ruud som har flyttet ut av bydelen. 
 
Vedtak:  
V’s forslag enstemmig vedtatt. 

Sak 118 /08  Støtte til etablering av Kulturhuset i Oslo på 
Mangelsgården 

 
H’s forslag til vedtak: 
 
Bakgrunn: 
 
Kulturhuset i Oslo er et prosjekt som har som formål å gi et tilbud til langtidsarbeidsledige 
som trenger arbeidstrening for å komme tilbake til aktivt arbeidsliv og å hjelpe mennesker 
med psykiske helseproblemer ut av en passiv tilværelse til en mer aktiv deltakelse i 
samfunnslivet. Gjennom arbeidstreningsprosjekter i samarbeid med NAV vil Kulturhuset 
søke å kvalifisere brukerne for arbeidslivet enten ved fulltids engasjement eller ved varig 
tilrettelagt arbeid. 
 
Kulturhuset er etablert som en stiftelse og har så langt blitt støttet økonomisk av Oslo 
kommune ved Helse- og velferdsetaten, Rådet for psykisk helse og Helse og rehabilitering. 
Midlene har gått med til forprosjektering og daglig ledelse og vil for 2009 trenge ytterligere 
støtte til videre drift. Styret består av fagpersoner fra Alna Distrikt Psykiatrisk Senter, Oslo 
kommune ved Helse- og velferdsetaten og Mental Helse Oslo i tillegg til en arbeidsgruppe 
bestående av representanter for ulike brukerorganisasjoner. 
 
Stiftelsen ønsker støtte til etablering av sitt prosjekt i Mangelsgården og  
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Verkstedsbygningen i PCAMs lokaler i Storgaten 36. Området har over hundreårig historie i 
psykiatriens tjeneste og signaler fra Oslo kommune ved Omsorgsetaten tyder på at denne 
tradisjonen ønskes videreført i området. Bydel Grünerløkka har hatt og har aktiviteter på 
stedet sammen med Kirkens Bymisjon og utsiktene til å utvikle området til å bli et senter med 
ulike tilbud til flere grupper som står utenfor arbeids- og samfunnsliv er tilstede. Våre 
aktiviteter vil også bære preg av utadvendte aktiviteter som kafedrift, teaterproduksjon med 
søm og snekkerverksted, musikk, gallerivirksomhet og keramikkverksted. Dette vil gi stedet 
en positiv og utadrettet profil som vil virke inkluderende og være en god og viktig arena for 
sosial trening 
 
Tilbakemeldingene fra dialog med brukerorganisasjoner og fagmiljøene på etablering av et 
slikt tilbud er positive. Oslo har store utfordringer i forhold til store grupper som står utenfor 
fellesskapet tiltross for sine resurser. I tillegg har f.eks Frelsesarmeen vist stor interesse for 
prosjektet 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget i Grünerløkka bydel støtter intensjonen i planene om etablering av et 
Kulturhus i Mangelsgården som ligger i Storgaten 36. Dette huset skal ha som formål å hjelpe 
lang tids arbeidsledige tilbake til arbeidslivet og mennesker med psykiske helseproblemer til 
et bedre liv med færre institusjonsbesøk og kanskje en plass i aktivt arbeidsliv. Et slikt 
Kulturhus i Oslo kan etter hvert innlemmes i Oslo kommunes byomfattende tilbud for nevnte 
grupper. 
 
Til voteringsorden: 
H trakk sitt forslag. 
 
 
 
Oslo 3. november 2008 
 
 
 
Heidi Larssen 
møtesekrtær 
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